
 
Zápis č. 4/2012 (77) 

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty aplikované informatiky 
konaného dne 16. 4. 2012 

 

Přítomni:   prof. Ing. Petr Dostál, CSc., Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D., doc. Ing. 
Martin Sysel, Ph.D., Ing. Milan Navrátil, Ph.D., Ing. Miroslav Matýsek, Ph.D., 
Ing. Jiří Vojtěšek, Ph.D., Ing. Vladimír Gerlich, Ing. Kateřina Sulovská, Jakub 
Ring, Lukáš Urbančok (celkem 10 členů AS) 

Omluveni:  
Stálí účastníci zasedání: prof. Ing. Vladimír Vašek, CSc., prof. Ing. Roman Prokop, CSc., 

doc. Mgr. Milan Adámek, Ph.D., RNDr. Jan Ostravský, CSc., Ing. Tomáš Sysala, 
Ph.D., Bc. Eva Navrátilová, Monika Krištofová, DiS. 

Program: 

1. Kontrola zápisu a úkolů.  

2. Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

3. Projednání návrhu Časového plánu výuky a akcí spojených s výukou na FAI UTB ve 
Zlíně pro akademický rok 2012/2013. 

4. Projednání návrhu materiálu „Pravidla pro rozdělení finančních prostředků Fakulty 
aplikované informatiky pro rok 2012“. 

5. Projednání návrhu Zprávy o hospodaření FAI za rok 2011. 

6. Zřízení komisí AS FAI. 

7. Různé. 

Předseda AS FAI Dr. Bronislav Chramcov zahájil jednání AS FAI a přivítal všechny účastníky 
zasedání.  

ad 1) Kontrola zápisu a úkolů.  
Zápis je bez připomínek. 

Dr. Chramcov informoval o důležitých bodech ze zasedání AS UTB ze dne 6. 3. 2012 : 

• Ředitel KMZ Ing. Procházka prezentoval současný stav, vize a návrhy řešení problémů 
na kolejích a v menze. 

• Došlo ke schválení návrhu „Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2012“. 

• Projednával se návrh „Rozpočtu UTB pro rok 2012“.  

• Informace k problematice věcných záměrů zákonů (VZZ) – Legislativní rada vlády vrátila 
ministrovi návrh VZZ o vysokých školách (VŠ) k přepracování. Podle Mgr. Nantla, 
náměstka pro legislativu a strategický rozvoj, se jedná o drobnosti, které MŠMT upraví 
v řádu týdnů. VZZ finanční pomoci studentům (FPS) Legislativní rada s výhradami 
schválila, po vypořádání připomínek může jít do vlády. 
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Dr. Chramcov informoval o důležitých bodech ze zasedání AS UTB ze dne 20. 3. 2012 : 

• Dne 8. 3. 2012 registrovalo MŠMT nový stipendijní řád UTB (účinnost od 1. 9. 2012). 
Dr. Chramcov upozornil na nutnost zapracování případných změn do směrnice FAI 
doplňující tento dokument.  

• Projednával se návrh „Rozpočtu UTB pro rok 2012“. Projednávání bylo přerušeno kvůli 
doplněné sporné tabulce finanční spoluúčasti součástí na akcích stavební komise. 
Mimořádně zasedala EK. Doc. Kozák nakonec přednesl doporučení EK přesunout 
hlasování o rozpočtu na další zasedání AS UTB především z důvodu nedostatečného 
seznámení zástupců fakult s tabulkou finanční spoluúčasti součástí na akcích stavební 
komise po dobu trvání výstavby. 

• Ing. Macháčková informovala o dění kolem VZZ VŠ a FPS - pro zasedání předsednictva 
RVŠ dne 22. 3. byly rozeslány návrhy stanovisek Legislativní komise vlády k oběma VZZ. 
MŠMT některé návrhy zapracovalo do VZZ VŠ, ze 73 stanovisek Legislativní komise rady 
vlády k VZZ VŠ však ministerstvem 43 nebylo řešeno (tj. 59%). 

Dr. Chramcov informoval o důležitých bodech ze zasedání AS UTB ze dne 3. 4.2012 : 

• Prorektor Tuček informoval o nově zřízeném „Job centru“ na U13. 

• Ing. Macháčková vznesla dotaz k návrhu znění nové Kolektivní smlouvy – zda bude 
zahrnuta změna čerpání sociálního fondu. Kvestor UTB RNDr. Černý komentoval tuto 
skutečnost tak. že s ohledem na ekonomickou situaci je podán návrh na zrušení 
příspěvku na penzijní připojištění, případně na životní pojištění – prostředky ze 
sociálních fondů je možno využít i na osobní hodnocení zaměstnanců.  Dále uvedl, že je 
podán návrh na zrušení poskytování stravovacích poukázek SYAS, dotace zůstane na 
stravování v menze (nová nabídka dietních jídel). 

• AS UTB schválil Rozpočet UTB pro rok 2012 ve verzi ze dne 27. 3. 2012. (neobsahuje 
spornou tabulku)  

• AS UTB schválil Zprávu o hospodaření UTB za rok 2011 ve verzi ze dne 28. 3. 2012. 

Prof. Vašek doplnil informaci k čerpání prostředků ze sociálního fondu. Vyplácení příspěvků na 
penzijní připojištění nebo životní pojištění bude na FAI ukončeno v případě, že bude zrušeno 
celouniverzitně.  

Doc. Adámek navrhl vytvořit systém pro podávání informace o připravení objednané minutky 
k distribuci pro menzu na U5. Dr. Chramcov se spojí k projednání této otázky s členem stravovací 
komise p. Nečesalem, případně přímo s ředitelem KMZ Zlín.  

Doc. Sysel vznesl dotaz, jakým způsobem se odbory postavili k otázce zrušení sociálních výhod 
zaměstnanců ??  

Prof. Dostál vznesl dotaz týkající se finanční spoluúčasti součástí na akcích stavební komise po 
dobu trvání výstavby. Sporná tabulka nebyla v rozpočtu UTB na rok 2012 zahrnuta. 

ad 2) Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  
Děkan FAI podal neoficiální informaci o tom, že MŠMT reakreditovala  habilitační a profesorský 
obor „Řízení strojů a procesů“.  

Dále děkan FAI informoval o průběhu stavby VTP a dalších skutečnostech spojených s provozem 
budovy. Probíhají jednání doc. Adámka s budoucími a potenciálními uživateli Vědecko-
technického parku. Předběžně je zajištěna obsazenost 2/3 budovy. Je nutné zajistit ještě 
obsazení ostatních prostor určených pro firmy soukromého sektoru a části prostor, které 
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nevyužije CEBIA-Tech. S potenciálními uživateli bude jednáno při zasedání Průmyslové rady 
FAI. Předpokládá se, že do hlavního pracovního poměru bude přijat 1 pracovník na místo 
managera budovy VTP. V červnu 2012 bude budova VTP zkolaudována a v červenci 2012 začne 
stěhování firem. Doc. Adámek informoval o tom, že v novém VTP vznikne i podnikatelský 
inkubátor. Mohou zde sídlit za výhodných podmínek firmy, které nejsou starší než 3 měsíce. 
Doc. Sysel vznesl dotaz týkající se komplikací s připojením nové budovy. Tuto otázku bude řešit 
CVT UTB ve Zlíně. Doc. Adámek zjistí podrobnosti k tomuto bodu. Ing. Gerlich vznesl dotaz na 
možnost přestěhování studentů DSP z budovy U3 do nové budovy VTP. Tento přesun se 
plánuje po vybavení budovy nábytkem. Děkan FAI podotkl, že dojde i k přesunu pracovníků z 
budovy U11. 

Doc. Adámek informoval o tom, že 26. 4. 2012 proběhne na VŠB-TU v Ostravě další kolo STOČ. 
Zúčastní se jí studenti pracující jako pom. věd. síly. Od FAI bude odjíždět autobus a je možné 
přibrat další studenty Mgr. a DSP studia. 27. 4. 2012 proběhne tamtéž seminář ASŘ. Zúčastní se 
ho studenti 1. ročníku DSP.  

Prof. Prokop informoval o probíhajícím International Week. Pro FAI jsou určeni 2 přednášející.  

ad 3) Projednání návrhu Časového plánu výuky a akcí spojených s výukou na FAI UTB ve 
Zlíně pro akademický rok 2012/2013.  
Tento návrh vznikl na základě návrhu Časového plánu pro UTB. Dr. Ostravský vznesl připomínku 
k meznímu termínu zápočtů a zkoušek. Bude opraveno. Dr. Matýsek vznesl připomínku týkající se 
termínu SZZ v souvislosti s květnovým termínem SZZ v letošním roce. Proběhla diskuse. Další 
připomínky v tuto chvíli nebyly. Jednání o tomto materiálu bude přesuto na příští zasedání AS 
FAI. Případné připomínky je možno zasílat Dr. Chramcovovi nebo Dr. Ostravskému. 

ad 4) Projednání návrhu materiálu „Pravidla pro rozdělení finančních prostředků Fakulty 
aplikované informatiky pro rok 2012“.  
Děkan FAI krátce představil předkládaný materiál. Předložený dokument vychází z loňského 
materiálu, došlo v něm ale k několika zásadním úpravám. Vzhledem k tomu, že FAI byla lépe 
hodnocena v oblasti vědecko-výzkumné činnosti než v minulém roce zůstal objem finančních 
prostředků stejný, přestože poklesl normativ na studenta. Při přibližně stejném objemu 
finančních prostředků bude více peněz použitelných na financování vědy a výzkumu. Došlo 
k úpravám u interních fondů. Bylo navrženo zrušení fondu VKM, ze kterého vznikl fond KM 
(kvalita a mobility). V dokumentu je navrženo vytvoření nového Fondu VTP ICT na podporu 
rozjezdu VT parku. Provozní prostředky ústavů budou posíleny z prostředků institucionální 
podpory VVaI pro účely tvorby hodnocených výstupů. Část prostředků bude přesunuta z VVaI 
do fondu podpory tvůrčích činností.  

V průběhu vzniklé diskuse prof. Dostál  vznesl dotaz, jaký je rozdíl mezi Fondem děkana a 
Fondem podpory tvůrčích činností. Děkan FAI odpověděl, že z Fondu děkana jsou pracovníci 
hodnoceni za tvůrčí činnosti a ve Fondu podpory tvůrčích činností jsou prostředky použity na 
hrazení konferencí a pro další účely tvorby hodnocených výstupů. Tento fond musí být do 
konce roku vyčerpaný – je zde nutný zvláštní režim kontroly.  

Dr. Chramcov  vznesl připomínku k nutnosti zřízení některých fondů. Týká se to například Fondu 
KM, který by mohl být sloučen s Fondem děkana a dále Fondu VTP ICT, který by mohl být 
zakomponován do Centrálních nákladů fakulty. Děkan FAI vysvětlil, že rozmělnění finančních 
prostředků do více fondů je navrženo z důvodu větší průhlednosti o výdajích. Podrobnější 
projednávání tohoto bodu proběhne na zasedání ekonomické komise (EK) AS FAI, jehož 
termín bude dohodnut později. EK bude zřízena v dalším bodě tohoto zasedání AS FAI. 
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ad 5) Projednání návrhu Zprávy o hospodaření FAI za rok 2011. 
Tajemnice FAI stručně seznámila členy AS FAI s předkládaným dokumentem. Doc. Sysel a Dr. 
Chramcov si vyžádali rozbor Fondu děkana  a Fondu podpory tvůrčích činností. Tyto rozbory 
budou předloženy na zasedání EK AS FAI, kde bude tato zpráva podrobněji projednána.  

ad 6) Zřízení komisí AS FAI. 
Dr. Chramcov zdůraznil, že dle Volebního a jednacího řádu AS FAI je nutné zřídit 2 stálé komise 
AS FAI (ekonomickou a legislativní). Do Ekonomické komise byli navrženi: prof. Dostál, doc. Sysel, 
Dr. Matýsek a Lukáš Urbančok. Do Legislativní komise byli navrženi Dr. Navrátil M., Dr. Vojtěšek, Ing. 
Gerlich, Ing. Sulovská a J. Ring. 

Návrh usnesení AS FAI 77/1 
AS FAI zřídil 2 stálé komise ve složení: Ekonomická komise - prof. Dostál, doc. Sysel, Dr. Matýsek a  
Lukáš Urbančok; Legislativní komise - Dr. Navrátil M., Dr. Vojtěšek, Ing. Gerlich, Ing. Sulovská a J. Ring. 

Hlasování 
Pro: 10 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

Usnesení AS FAI 77/1     
AS FAI zřídil 2 stálé komise ve složení: Ekonomická komise - prof. Dostál, doc. Sysel, Dr. Matýsek a  
Lukáš Urbančok; Legislativní komise - Dr. Navrátil M., Dr. Vojtěšek, Ing. Gerlich, Ing. Sulovská a J. Ring. 
 

Zasedání EK AS FAI proběhne dne 18. 4. 2012 v 9.00 hod. v kanceláři děkana FAI. Na tomto 
zasedání bude zvolen i předseda EK AS FAI. 

ad 7) Různé. 

• V bodu různé přednesl Dr. Matýsek aktuální informace z Pléna ČKR: Plénum České 
konference rektorů (ČKR) přijalo na svém 115. zasedání následující usnesení:  

1. ČKR opakovaně varuje před dalším razantním snižováním příspěvku ze státního rozpočtu pro veřejné 
vysoké školy chystaným v nastávajících letech, které povede k poklesu až o desítky procent. Česká republika se 
stává státem, který věnuje na vysoké školství méně než 0,5 % HDP! ČKR shledává takový postup likvidační, 
zjevně zaměřený proti kvalitě českého vysokoškolského vzdělávání a ke škodě konkurenceschopnosti České 
republiky.  

2. ČKR považuje za nepřijatelné další snižování průměrných prostředků na jednoho vysokoškolského 
studenta.  

3. ČKR vyzývá Vládu České republiky, aby podpořila soustředění budoucích intervencí v oblasti vzdělávání, 
výzkumu a vývoje v jednom operačním programu v gesci Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy a aby 
zamezila fragmentaci podpory těchto oblastí do operačních programů v gesci jiných resortů. ČKR doporučuje, 
aby podpora z takového operačního programu byla využitelná na celém území České republiky.  
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• J. Ring vznesl dotaz, z jakého důvodu nejsou na WC papírové ručníky. Bylo mu 
odpovězeno. 

• L. Urbančok vznesl dotaz k přijímacímu řízení do navazujícího magisterského studia. 
Veškeré informace studenti získají v SD 01/12 Směrnice k veřejně vyhlášenému 
přijímacímu řízení pro akademický rok 2012/2013 pro navazující magisterský studijní 
program Inženýrská informatika. 

 

 

Termín příštího zasedání AS FAI je stanoven na 23. 4.2012 na 14.00 hod v zasedací místnosti 
51/606. 

 
Ve Zlíně dne 19. 4. 2012 
Zapsala: Monika Krištofová, DiS. 
Verifikoval: Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
 

 

 


